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که  سیاسی-درحالی  سرویس 
پرونده شناسایی حساب های تجاری 
با واریز ۳۵ میلیــون تومان طی ۱۰۰ 
مرتبه بسته شده بود، اخیرا اعلام شد 
که امسال مبنای تشخیص حساب های 
تجــاری و غیر تجاری، خود اظهاری 
افراد اســت.  در راستای اجرای قانون 
پایانه های فروشــگاهی و ســامانه 
مؤدیان که در سال ۱۳۹۸ تصویب شد، 
تاکنون چند اقدام انجام شده است که 
اجــرای ماده )۱۱( این قانون از جمله 
آن است. طبق ماده ۱۱ قانون مذکور، 
بانــک مرکزی جمهوری اســلامی 
ایران موظف بود با همکاری سازمان 
امور مالیاتی نســبت به ســاماندهی 
دســتگاه های کارتخــوان بانکی یا 
درگاه های پرداخت الکترونیکی اقدام 
کرده و با ایجاد تناظر بین آنها با مجوز 
فعالیت و شماره اقتصادی بنگاه های 
اقتصــادی به هر یــک از پایانه های 

فروش، شناسه یکتا اختصاص دهد.
اجــرای مــاده ۱۱ به کجا 

رسید؟
پس از تخصیص شناسه مذکور، 
کلیه تراکنش های  های انجام شده از 
طریق حســاب های بانکی متصل به 
دســتگاه های کارتخوان بانکی و نیز 
درگاه هــای پرداخت الکترونیکی به 
عنوان تراکنش های های بانکی مرتبط 
با فعالیت شــغلی صاحب حســاب 
بانکی محسوب شده و بانک مرکزی 
جمهوری اســلامی ایــران موظف 
است در چارچوب قانون و مقررات 
مربوطه، اطلاعات این تراکنش های 
 های بانکی شــامل مانــده اول دوره، 
وجوه واریزی، وجوه برداشــت شده 

و مانده آخر دوره هر حســاب بانکی 
را بــه منظور تکمیل پایگاه اطلاعات 
هویتی، عملکــردی و دارایی مؤدیان 
موضوع مــاده )۱۶۹ مکــرر( قانون 
مالیات های مســتقیم مصوب سوم 
اســفند ســال ۱۳۶۶ با اصلاحات و 
الحاقات بعدی به صورت برخط در 
اختیار سازمان امور مالیاتی قرار دهد.

در راستای اجرای این ماده، حدود ۱۸ 
میلیون و ۸۰۰ هزار دستگاه کارتخوان 
ساماندهی شد که از این تعداد، حدود 
۹ میلیون و ۴۰۰ هزار دستگاه به علت 
عــدم اتصال بــه پرونده های مالیاتی 
غیرفعال و مابقــی نیز به پرونده های 
مالیاتی مربوطه متصل شــد. در واقع 
حساب های متصل به این دستگاه های 
کارتخوان، به عنوان حساب تجاری 
محسوب شــده و وجوه واریزی به 
این حساب ها به عنوان وجوه درآمدی 
کسب و کار مؤدی در نظر گرفته شد.

لــزوم اجــرای مــاده ۱۰ 
چیست؟

اجــرای این قانون باعث شــد 
بســیاری از مؤدیانی کــه به صورت 
مستقیم با مشتری ســر و کار دارند، 

واریز نقدی یــا کارت به کارت را به 
جای اســتفاده از کارتخوان پیشنهاد 
کنند. فرایندی که برخی آن را ناعدالتی 
مالیاتــی می دانند، زیــرا درحالی که 
مالیات برخی اقشار از جمله کارمندان 
ماهانه از حقوق آن ها کســر می شود، 
اصناف دیگری کــه از درآمد بالایی 
هم برخوردار هســتند، از این طریق 
از پرداخت مالیات ســرباز می زنند. 
بنابراین، تفکیک حساب های تجاری 
و شخصی که ماده ۱۰ قانون پایانه های 
فروشگاهی است، کار برخی از مشاغل 
که می خواهند مالیات کارتخوان را با 
کارت بــه کارت کــردن، دور بزنند، 
ســخت می کند، زیرا با این تفکیک 
اگر فردی بخواهــد از طریق کارت 
یا حســاب بانکی خود از کارتخوان 
اســتفاده نکند، نظــارت بانکی بر آن 

حساب ها بیشتر می شود.
بالاخره نحوه شناســایی 
حســاب های تجــاری چگونه 

است؟
در این راســتا، چنــدی پیش 
شــورای پول و اعتبــار اعلام کرد که 
اگر حســابی بیش از ۱۰۰ تراکنش در 

ماه داشته باشــد و ۳۵ میلیون تومان 
در تراکنش ها جابجا شــود، تراکنش 
تجــاری تلقی می شــود. البته بانک 
مرکزی توضیح داد که داشــتن ۱۰۰ 
تراکنش واریــزی در ماه فقط ملاک 
تجاری تلقی شدن یک حساب نیست، 
بلکه باید به طــور همزمان در یک ماه 
بیــش از ۱۰۰ تراکنــش و ۳۵ میلیون 
تومان جابجا شــود کــه صرفا تعداد 
واریزی به حساب ملاک است، نه هر 
تراکنش.با این حال به نظر می رسد عمر 
تصمیم مذکور به امسال نرسد، چراکه 
علــی صالح آبادی -  رئیس کل بانک 
مرکزی - اخیرا اعلام کرده که با توافق 
در جلسه شــورای پول و اعتبار قرار 
براین شد که امسال مبنای تشخیص 
حســاب های تجاری و غیر تجاری 
خود اظهاری افراد باشد.  هر فردی که 
متقاضی استفاده از مزایای حساب های 
تجاری اســت می تواند تجاری بودن 
حساب خود را اعلام کنند. به هر حال 
امسال تعداد تراکنش و مبلغ ورودی 
به حساب مبنای تجاری بودن حساب 
نخواهد بود.صحبت های صالح آبادی 
از عدم اجــرای ۳۵ میلیــون تومان 
طــی ۱۰۰ واریز حکایــت دارد و به 
نظر می رســد مبنا همان خوداظهاری 
است. ســازمان امور مالیاتی نیز تابع 
بانک مرکزی اســت، چراکه تفکیک 
حســاب های تجاری و غیرتجاری 
وظیفه اجرایی بانک مرکزی اســت و 
معیار حساب های تجاری هم باید از 
سوی شــورای پول و اعتبار و هیئت 
عامــل بانک مرکزی تعیین شــود و 
سازمان امور مالیاتی تعیین کننده این 

موضوع نیست.

در شناسایی حساب های تجاری؛

خوداظهاری مبناست یا واریز ۳۵ میلیون تومان؟

عضو کمیسیون امورداخلی کشور و شوراها در مجلس:

  ای کاش به برخی از افراد مرخصی اجباری می دادند

بیژن مقدم تحلیلگر مسائل سیاسی  :

حرف های حساب از هر جناحی که باشد 
باید شنیده شود

سرویس سیاســی- وضعیت روزهای اخیر در 
شــهرها ناآرام بود. اکنون پرسش آن است که چه باید 
کرد که هم شرایط سیاسی کشور به یک آرامش پایدار 

برسد و هم البته زمینه اعتراضات قانونی فراهم شود؟
بیژن مقدم، فعال و تحلیلگر مسائل سیاسی، درباره 
ایــن موضوع گفت: »به نظرم یکی از نکاتی که در این 
ایام باید به شــدت مورد توجه گیرد این است که باید 
همه صحبت های مقامات و کارشناسان فهرست شود؛ 
سخنان و نظرات همه افراد از همه طیف های سیاسی. 
هرکس که حرف خوبی می زند و حرفش راهشگاست. 
چنین افرادی در همه احزاب و جناح های سیاسی هم 
دیده می شــوند. پس از فروکش کردن ناآرامی ها باید 
بدانیم که مشــکل حل نشده و تصور نکنیم همه چیز 
درســت شــده اســت. باید و تأکید می کنم که باید 
حرف های حســاب جدی کارشناسان شنیده شود و 

آنها را فراموش نکرد«.
او ادامــه داد: »یکی از این حرف های حســاب 
این اســت که چرا اعتراضات به سرعت به خشونت 
کشــیده می شود؟ برخی می گویند ما تمرین اعتراض 
را نداشته ایم و جمهوری اسلامی با آنکه حق برگزاری 
تجمع در قانون اساسی آمده اما اعتراض را به رسمیت 
نمی شاسد. ما نمی گوییم به رسمیت نمی شناسد اما در 
گذشته دیده ایم که برخوردها با اعتراضات دوگانه بوده 
است؛ مثلا یک وقتی بازنشستگان اعتراض می کنند با 
آنها برخورد نمی شود اما در یک مقطع دیگر یک صنف 
دیگر دســت به اعتراض می زند و با اعتراض کنندگان 
برخورد می شــود. به هر حال حرف حساب آن است 

که باید زمینه اعتراضات قانونی فراهم شود«.
این تحلیلگر مسائل سیاسی همچنین بیان کرد: 
»حرف حساب دیگر آن است که این اعتراضات معلول 

اســت یا خودش علت است؟ یعنی موضوع خود این 
اعتراض هاســت یا آنکه باید در پی علت دیگری که 
فوت خانم مهســا امینی باشد، است؟ مشخص است 
که این میزان از اعتراضات به فوت خانم امینی طبیعی 
اســت پس اعتراضات معلول نیست و گویا خودش 
باید بررســی شود و ریشــه اش را در مسائل دیگری 
جست؛ مســائل انباشته ای که حالا سرباز کرده است. 
در کشور مسائل مختلفی وجود دارد که برای هرکدام 
نارضایتی هایی اســت؛ از مســائل اقتصادی گرفته تا 
فرهنگی و سیاسی که همه اینها انباشته شده است. یکی 
دیگر از مسائل کارآمدی نظام است. واقعیت این است 
که در بخش های مختلف کارآمدی لازم دیده نشــده 
است. مسئولان در دستگاه های مختلف باید کاری کنند 
که سطح رضایتمندی مردم بالا برود. برخی مسئولان 
مــدام می گویند یک موضوع که مورد اعتراض جامعه 
است، قانون است؛ حالا می رویم می بینیم اصلا بنیادش 
قانون نیست و یک آیین نامه است. تازه اصلا قانون هم 
باشــد، قابل تغییر است. قانون که وحی منزل نیست. 
می شود قانون اساسی را هم اصلاح کرد کمااینکه یک 
بار این اتفاق رخ داده است«. او اظهار کرد: »مسئله بعدی 
مربوط به فضای مجازی است. تا بحرانی پیش می آید 
اینترنت محدود می شود که البته بخشی از این شرایط 
را می توان پذیرفت زیرا دشــمنان از فضای مجازی به 
نفع اهداف خود سوءاستفاده می کنند اما طولانی شدن 
محدودیــت اینترنــت باعث نارضایتی های بیشــتر 
می شود. من قبول دارم که فضای مجازی یک تیغ دولب 
اســت و دشمنان هم از آن بهره برداری خود را می کنند 
اما اینکه مردم به ســمت اپلیکیشن های داخلی بروند، 
زیرساخت نیاز دارد. مســئولان می گویند حالا مردم 
بیایند سمت اپلیکیشن های داخلی بعد زیرساختش را 
فراهم می کنیم و وقتی می پرسیم آیا اگر ۱۰میلیون نفر 
اپلیکیشن شما را نصب کرد، توان خدمت رسانی دارید، 
پاســخی ندارند بدهند. خب در این شرایط نمی توان 
اعتماد مردم را به اســتفاده از اپلیکیشــن های داخلی 
جلب کــرد«. مقدم در پایان گفت: امیدواریم در آینده 
مســئولان زمینه برگزاری اعتراضات قانونی را فراهم 
کنند البته تجمع کنندگان هم باید قواعد تجمع قانونی و 

مسالمت آمیز را رعایت کنند .

ســرویس سیاســی- یک عضو کمیســیون 
امورداخلی کشور و شــوراها در مجلس، گفت: بنده 
واقعا متاسف هستم که عده ای در شرایط امروز آب به 
آسیاب دشمن ریخته و اینگونه مردم را نسبت به تمام 

آرمان ها بدبین می کنند.
جلال رشیدی کوچی با اشاره به اظهارت دبیر ستاد 
امر به معروف و نهی از منکر در خصوص حجاب، بیان 
کرد: متاسفانه نان عده ای در بلوا و آشوب است، فرقی 
نمی کند که در کدام طرف باشند. در خوش بینانه ترین 
حالت باید بگوییم که دبیر ســتاد امر به معروف و نهی 
از منکر از روی نادانی این حرف را در چنین شرایطی 
مطرح کرده اســت. اما سوال این است که نظام تا کیِ 

قرار است به خاطر  برخی افراد هزینه پرداخت کند؟
وی در ادامــه اظهار کرد: ما اگر امروز نمی توانیم 
دردی از مردم دعوا کنیم حداقل بهتر است که سکوت 
کنیم تا درد بیشتری به مردم اضافه نکرده و بیشتر برای 
کشور و نظام هزینه ایجاد نکنیم. بنده واقعا متاسفم که 
چنین فردی با این تفکر مسئولیت گرفته و اینگونه آب به 
آسیاب دشمن ریخته و اینگونه مردم را نسبت به تمامی 
آرمان ها بدبین می کند. متاســفانه کسی هم نیست که 
جلوی این افراد را بگیرد.نماینده مردم مرودشــت در 
مجلس شــورای اسلامی، تصریح کرد: متاسفانه عده 
ای هم که نان آنها در اختلاف و دوقطبی سازی جامعه 
است برای این مواضع "به به" می کنند. به نظر بنده در 

این شــرایط سکوت خیلی ها بهترین کمک هم برای 
آرام شــدن فضا و هم برای کمک به مردم و هم برای 
کمک به نظام است. ای کاش به برخی از افراد مرخصی 
اجباری مــی دادند تا به خانه های خود رفته و پس از 
آرام شــدن فضا مجددا اظهار نظر می کردند.این عضو 
کمیســیون امور داخلی کشور گفت: جالب این است 
زمانــی که فضای مجازی را فیلتر کردند همان افرادی 
که موافق فیلتر بودند، رفتند و فیلترشکن دانلود کردند 
و ســپس در موافقت با فیلترینگ اظهار نظر می کنند.
رشــیدی کوچی تاکید کرد: این مواضع خیلی با عقل 
جور در نمی آید، مردم این رفتارها را می بینند و مقایسه 

می کنند اما بیشتر عصبانی می شوند.

بیژن مقدم گفت: مسئولان زمینه برگزاری اعتراضات قانونی را فراهم کنند البته تجمع کنندگان هم باید قواعد تجمع قانونی و مسالمت آمیز را رعایت کنند.

سرویس سیاســی- نماینده مردم 
چابهار در مجلس شورای اسلامی گفت: 
اولویتی که باید به اصلاح قانون انتخابات 
داده می شــد هنوز لحاظ نشده درحالیکه 
این موضوع می تواند یکی از اولویت های 

اصلی مجلس باشد.
معین الدین ســعیدی نماینده مردم 
چابهار در مجلس شــورای اســلامی در 
رابطه با ضرورت اصلاح قانون انتخابات 
و تفکیک برخی حوزه های انتخابیه گفت: 
متأســفانه در توزیع نمایندگان مجلس در 
کشور توازن مناسبی وجود ندارد. از طرفی طبق قانون اساسی کشور، هر ۱۰ سال 

این ظرفیت قانونی وجود دارد که بر تعداد نمایندگان افزوده شود.
وی تصریح کرد: متأسفانه پراکندگی نمایندگان در حوزه های انتخابیه کشور بر 
مبنای عدالت نبوده و نیست. در برخی حوزه های انتخابیه می بینیم که بیش از ۶ یا ۷ 
شهرستان و بالغ بر هزار روستا فقط یک نماینده دارد؛ اما در جایی دیگر هر شهرستان 
یک نماینده در مجلس دارد. بنابراین نه شاخص جمعیت، نه شاخص محرومیت 

و نه شاخص پراکندگی در توزیع نمایندگان مجلس در نظر گرفته نشده است.
سعیدی افزود: بر این اساس کمیسیون شوراها و امور داخلی مجلس شورای 
اســلامی روی طرحی کار می کند که تعدادی از حوزه های انتخابیه تفکیک شوند 
تا نماینده هر حوزه بتواند پاسخگوی مطالبات مردمش باشد. نماینده مردم چابهار 
در مجلس اظهار کرد: در برخی حوزه های انتخابیه به دلیل تعداد زیاد شهرستان و 
روستا، سرکشی به همه آنها مقدور نیست و پیگیری مطالبات مردم ممکن به نظر 
نمی رســد. قطعاً شرایط نمایندگانی که تنها یک یا دو شهرستان در حوزه انتخابیه 
خود دارند در رسیدگی به امور مردم متفاوت خواهد بود. وی با بیان اینکه پراکندگی 
شهرستان ها و روستاها نکته بسیار مهمی است که کمیسیون شوراها در تدوین طرح 
جدید به آن توجه ویژه دارد، عنوان کرد: تلاش بر این است که این تغییرات پیش از 
انتخابات سال ۱۴۰۲ اتفاق بیفتد و اصلاحات لازم اجرایی شود. از آخرین زمانی که 
به تعداد نمایندگان مجلس اضافه شده است بیش از دو دهه می گذرد، طبیعی است 
با توجه به ظرفیت قانونی موجود و نیاز برخی حوزه های انتخابیه، این موضوع باید 
هر چه سریع تر به نتیجه برسد. سعیدی در پاسخ به این سوال که آیا عملکرد مجلس 
در رسیدگی به این موضوع سرعت کافی را داشته است؟ تاکید کرد: معتقد هستیم 
آن اولویتی که باید برای اصلاح قانون انتخابات لحاظ می شد صورت نگرفته است؛ 
درحالیکه این موضوع با توجه به اهمیتی که دارد می تواند یکی از اولویت های اصلی 
کار مجلس باشد. نماینده مردم چابهار در مجلس در پاسخ به این سوال که علت 
تعلل در رسیدگی مجلس به این موضوع چه می تواند باشد؟ تصریح کرد: یک سری 
ملاحظات اجتماعی در برخی از حوزه های انتخابیه وجود دارد. برای مثال ممکن 
است در یک حوزه انتخابیه مردم بخواهند به یک حوزه خاص ملحق شوند و در 
پی این خواسته، برخی تنازعات به وجود آید. البته چنین ملاحظاتی همه جا وجود 
ندارد و فقط در برخی حوزه ها ممکن است مدنظر قرار بگیرد، بنابراین پرداختن به 

اصلاح قانون انتخابات تا حدی با تأخیر می شود.

سرویس سیاسی- عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس شورای اسلامی 
گفت: با تصویب لایحه متناســب ســازی حقوق کارکنان و بازنشستگان،برای 
نخســتین بار دولت در یک سال، ۲ بار افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان را 
در دســتور کار دارد که این رویکرد به کاهش فاصله بین تورم و دستمزد کارکنان 

دولت کمک خواهد کرد.
حجت  الاسلام محمدرضا میرتاج الدینی درباره لایحه متناسب سازی حقوق 
کارکنان دولت و بازنشســتگان کشــوری و لشکری که از سوی دولت به مجلس 
ارســال شــده است، گفت: این لایحه بسیار مناسبی اســت که با توجه به شرایط 
حقوقی کارکنان و بازنشستگان به موقع به مجلس ارسال شد. عضو کمیسیون برنامه 
و بودجه مجلس افزود: بر اساس این لایحه به دولت اجازه داده می شود علاوه بر 
افزایش های حقوق و دستمزد، به میزان ۳ هزار امتیاز برای کارمندان مشمول قانون 
مدیریت خدمات کشوری در نظر گرفته شود. وی تصریح کرد: در این لایحه برخی 
مجوزها به دستگاه هایی که از منابع داخلی برخوردار هستند داده شده است تا نسبت 
به افزایش حقوق کارکنان خود اقدام کنند. همچنین بر اســاس این لایحه مبلغ ۹ 
میلیون ریال حقوق کارمندان و بازنشستگان افزایش خواهد یافت و برای افزایش 
حقوق کارگران ۳۸ درصد در نظر گرفته شده است تا تبعیض در پرداخت ها کاهش 
یافته و به حداقل برسد. نماینده مردم تبریز در مجلس یادآور شد: این لایحه قدم 
بسیار مثبت و ارزنده ای بود که از طرف دولت سیزدهم برداشته شد و برای نخستین 
بار دولت در یک سال، ۲ بار افزایش حقوق کارمندان و بازنشستگان را در دستور 
کار دارد که این رویکرد به کاهش فاصله بین تورم و پرداختی ها کمک خواهد کرد 
و قابل تحسین است. وی خاطرنشان کرد: بر اساس این لایحه در راستای اجرای 
قانــون حمایت از خانواده و جوانی جمعیت کمک هزینه اولاد و حق عائله مندی 
تمامی گروه های مختلف حقوق بگیر در دســتگاه ها از ۵۰ تا ۱۰۰ درصد افزایش 
می یابد. همچنین مستمری مددجویان تحت پوشش کمیته امداد امام خمینی )ره( و 
سازمان بهزیستی کشور به میزان۱۰ درصد افزایش خواهد یافت. دو فوریت»لایحـه 
متناسـب سـازی حقـوق کارکنـان دولـت و بازنشستگان کشوری و لشگری« در 

صحن علنی مجلس به تصویب رسید.

سرویس سیاسی- سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس با اشاره به اجرای 
قانون چک، گفت: اعتبارسنجی و الکترونیکی شدن کامل سیستم صدور چک باقی 
مانده است که باید با پیگیری های دقیق به شکل عملیاتی درآید. علی خضریان در 
تشریح جلسه کمیسیون اصل ۹۰ مجلس، اظهار داشت: به منظور کارآمدسازی و 
اثربخشــی ساختار نظارت در مجلس و کمیسیون های تخصصی، مسئولان مرکز 
پژوهش هــای مجلس و رئیس این مرکز بــه ارائه گزارش، راهکارها و همچنین 
تشــریح مدل های اجرا شده موفق در دنیا پرداختند. در بیانات مقام معظم رهبری 
و توصیه های ایشــان لزوم توجه به نظارت در شرایط انباشت قانون همواره مورد 
توجه بوده است. بر این اساس، در این مجلس موضوع قانون سوت زنی و افشای 
فساد و قوانین در راستای مبارزه با فساد مورد توجه قرار گرفته و کمیسیون اصل 
۹۰ به عنوان اصلی ترین بخش نظارتی مجلس نیز در دوره اخیر در مسیر نظارت 
گام های مؤثری برداشــته اســت و این جلسه نیز به منظور اثربخشی بیشتر در این 
بخش تشکیل شد.سخنگوی کمیسیون اصل ۹۰ مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 
در بخش دیگری از جلســه امروز موضوع تقدیر از افرادی که در موضوع اجرای 
قانون چک نقش آفرینی کردند، در دستورکار قرار داشت. از آنجایی که قانون چک 
علی رغم باور عده ای در دولت گذشــته شکل عملیاتی به خود گرفت و موجب 
کاهش جرایم حوزه چک و همچنین بازگشــت اعتبار به چک شد، جا داشت از 
افرادی که در این مســیر در کنار کمیسیون اصل ۹۰ نقش آفرینی کردند، قدردانی 
شــود. اجرای قانون چک با صرف یک میلیون نفر ســاعت پس از سال ها موجب 
شــد با وجود افزایش میزان صدور چک شاهد کاهش آمار چک های برگشتی به 
دلیل اعتماد به چک و اعتبار آن باشیم و این مهم با پیگیری کمیسیون و همکاری 
ارکان مختلف بانک مرکزی، مرکز پژوهش های مجلس و سایر نهادها محقق شد.

سعیدی نماینده در مجلس شورای اسلامی:

اصلاح قانون انتخابات می تواند از 
اولویت های اصلی مجلس باشد

عضو کمیسیون برنامه و بودجه مجلس:

دولت امسال دو بار حقوق کارکنان و 
بازنشستگان را افزایش می دهد

خضریان در تشریح جلسه کمیسیون اصل ۹۰ مجلس:

اعتبارسنجی و الکترونیکی شدن کامل 
سیستم صدور چک را پیگیری می کنیم

آزاد نمی شود

ضربه به نظام 

آزادی هایی موجود در ایران

توقیف شد

نگفت »مگس«

کنار گذاشته شد

در ۴۳ سال گذشته 

در ۴۳ سال گذشته 

اگر بیان نمی شد، بهتر بود

ضرر می دهیم

اخبار ویژه ...

معــاون امنیتــی و انتظامــی وزارت کشــور گفت: از امــروز به بعد 
دستگیرشــدگان صحنه اغتشاشات، تا زمان محاکمه دیگر به هیچ وجه آزاد 
نخواهند شد. سید معاون امنیتی و انتظامی وزیر کشور گفت: از امروز به بعد 
دستگیرشــدگان صحنه اغتشاشات، تا زمان محاکمه دیگر به هیچ وجه آزاد 
نخواهند شــد و دادگاه های آن ها به سرعت برگزار می شود و احکام بسیار 

قاطع و بازدارنده ای برای آن ها صادر خواهد شد. 

حجت الاســلام علی ســعیدی رئیس دفتر عقیدتی سیاسی فرماندهی 
کل قوا می گوید در هر کشــوری اقشــار مختلف مــردم تجمع می کنند و 
حرف هایشــان را می زنند، اما در ایران هر قشــری که می آید مطالبه کند، به 
نوعی زمینه ساز ضربه به نظام می شود. چرا باید اینگونه باشد؟ البته ماجرای 
اخیر نشان داد که استحکام نظام بسیار بیشتر از آن چیزی است که دشمنان 

فکر می کنند.

حجت الاســلام حســن نوروزی در پاسخ به پرسشــی درباره نقش 
مجلس در فراهم آوردن فضای قانونی برای اســتفاده مردم از حق اعتراض 
بــا بیان این که »اگر الان کســی بخواهد اعتراضــش را بیان کند و نظرش را 
بگوید می تواند از روزنامه ها، صداوســیما و رادیو استفاده کند«، اظهار کرد: 
آزادی هایــی که در ایران وجود دارد، در هیچ جای جهان وجود ندارد. وی 
گفت: اگر واقعاً هدف ابراز نظر مخالف اســت، امکان »مناظره« وجود دارد 
و برخی نیز از این فرصت اســتفاده می کننــد اما این که عده ای با قمه مردم 
را زخمی و تیراندازی کنند، اعتراض نیســت؛ این که شــما می بینید فردی 
روســری اش را بردارد و فرد دیگری به مأمور شــلیک کند و قمه بزند و با 

ماشین از مأمور پلیس و بسیجی رد شود، غیر قابل پذیرش است.

خبرگزاری ایلنا نوشت: پاسپورت همایون شجریان و سحر دولتشاهی 
توقیف شــد. این خبرگزاری به نقل از شاهدان عینی نوشت که » پاسپورت 
همایون شــجریان و سحر دولتشــاهی در هنگام ورود به ایران در فرودگاه 

امام خمینی )ره(توقیف شد.«

روزنامه ایران نوشــت: پایگاه های خبری اقماری وابســته به جریان 
مخالــف دولــت، با تقطیــع و تحریف اظهارات رئیــس جمهور در جمع 
دانشجویان دانشــگاه الزهرا)س( مدعی شدند رئیس جمهور معترضان را 
»مگس« خطاب کرده اســت. وی به تلاش ناتمام دشمنان در ایجاد آشوب 
و بلوا در دانشــگاه اشــاره می کند و خطاب به دشمنان می گوید: »ای مگس 
عرصه سیمرغ...« اما رســانه های مخالف دولت تیتر زدند: »رئیس جمهور 

خطاب به معترضان: ای مگس…«

برنامــه »فوتبال یک« بعــد از دو هفته تعطیلی با تغییر مجری بار دیگر 
به آنتن شــبکه ورزش بازگشته است. تغییری که می تواند راه حلی موقتی 
باشــد تا این برنامه با موضوع مســابقات لیگ یک، همچنان به ارتباطش با 
مخاطب علاقمند به فوتبال ادامه دهد. تاکنون اظهارنظری رســمی در این 
زمینه از ســوی مســوولان تلویزیون و همچنین شبکه ورزش منتشر نشده 
است. مجتبی پوربخش که به عنوان مجری و تهیه کننده برنامه »فوتبال یک« 
شناخته می شود، در پی اظهاراتی درباره ی حوادث هفته های اخیر، از آنتن 

کنار گذاشته شد. 

یک فعال سیاســی با اشاره به لزوم تفکیکی میان اعتراضات مشروع با 
اغتشاشــات، گفت: مســئولان از اینکه احزاب میدان دار و متولی برگزاری 
اجتماعات شوند، هراسی نداشته باشند.محمدجواد آرین منش با بیان اینکه 
اصــل ۲۷ قانون اساســی نحوه برگزاری تجمعات را توضیح داده اســت، 
اظهار کرد: در قانون اساســی ذکر نشــده اســت که به قانون دیگری برای 
اجرا نیاز اســت، چون برخی اصول قانون اساسی آمده است که جزئیات را 
باید قانون دیگری مشخص کند. اما برای اصل ۲۷ قانون اساسی ذکر نشده 
اســت که قانون دیگری نیاز اســت با این حال در روزهای اخیر گفته شده 
کــه دولــت لایحه ای در این زمینه را تهیه خواهد کرد و به مجلس ارســال 
می کند. وی همچنین با اشــاره به زمینه ها و بســترهای لازم برای برگزرای 
تجمعات مسالمت آمیز، ادامه داد: در این ۴۳ سال گذشته هیچگاه زمینه لازم 
برای برگزاری تجمعات فراهم نشده است و به دلیل فقدان همین زمینه ها، 

اعتراضات به اغتشاشات تبدیل شده است. 

یک فعال سیاســی با اشــاره به لزوم تفکیکی میان اعتراضات مشروع با 
اغتشاشــات، گفت: مســئولان از اینکه احزاب میــدان دار و متولی برگزاری 
اجتماعات شوند، هراســی نداشته باشند.محمدجواد آرین منش با بیان اینکه 
اصل ۲۷ قانون اساســی نحوه برگزاری تجمعات را توضیح داده اســت، اظهار 
کرد: در قانون اساسی ذکر نشده است که به قانون دیگری برای اجرا نیاز است، 
چون برخی اصول قانون اساســی آمده است که جزئیات را باید قانون دیگری 
مشخص کند. اما برای اصل ۲۷ قانون اساسی ذکر نشده است که قانون دیگری 
نیاز اســت با این حال در روزهای اخیر گفته شــده که دولت لایحه ای در این 
زمینه را تهیه خواهد کرد و به مجلس ارســال می کند. وی همچنین با اشاره به 
زمینه ها و بســترهای لازم برای برگزرای تجمعات مسالمت آمیز، ادامه داد: در 
این ۴۳ ســال گذشته هیچگاه زمینه لازم برای برگزاری تجمعات فراهم نشده 
است و به دلیل فقدان همین زمینه ها، اعتراضات به اغتشاشات تبدیل شده است. 

مدیر شــبکه افق ســیما گفت: من با موارد زیادی از صحبت های حسن 
کچویان، استاد دانشگاه تهران در برنامه زنده جهان آرا موافق هستم، البته بعضی 
عبارت ها اگر بیان نمی شــد، بهتر بود. اما با برآیند کلی برنامه چون تحلیل و 
تبیین درستی اتفاق افتاد موافقم. صادق یزدانی در پاسخ به سوالی درباره شیوه 
نظارت بر گفته های مهمانان اظهار داشــت: کارشناســان وقتی به برنامه های 
شــبکه افق می آیند هماهنگی داریم و سوالات و محورها مشخص می شود. 
اما خوبی برنامه زنده همین است که قابل پیش بینی نیست. برآیند برنامه چیزی 
است که کمک می کند فضا روشن شود. اما از طرف کارشناسان ممکن است 

عبارت ها و مواردی مطرح شود.

رئیس اتحادیه مرغ گذار تهران گفت: هر کیلو تخم مرغ برای مرغداران 
۴۵ تا ۴۸ هزار تومان خواهد شد و یک شانه دو کیلویی تخم مرغ نیز ۹۰ تا ۹۵ 
هزار تومان برای مرغداران هزینه در پی خواهد داشــت که با احتساب کرایه 
حمل و ســود فروشندگان به دســت مصرف کننده خواهد رسید. مرغداران 

در حال حاضر در فروش هر کیلو تخم مرغ ۱۰ هزار تومان ضرر می کنند.

 تا بحرانی پیش می آید اینترنت محدود می شود که البته بخشی از این شرایط را 
می توان پذیرفت زیرا دشــمنان از فضای مجازی به نفع اهداف خود سوءاستفاده 
می کنند اما طولانی شدن محدودیت اینترنت باعث نارضایتی های بیشتر می شود. من 
قبول دارم که فضای مجازی یک تیغ دولب است و دشمنان هم از آن بهره برداری خود 
را می کنند اما اینکه مردم به سمت اپلیکیشن های داخلی بروند، زیرساخت نیاز دارد
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